

# LAF

LANDSCAPE ARCHITECTURE FRONTIERS

## 景观设计学

[中英文]

# 054

VOLUME 9 ISSUE 6 2021.12

CN 10-1467/TU

ISSN 2096-336X

NATIONAL CIRCULATION CODE 80-985

### 目录

#### 主编寄语

- 4 气候适应和韧性 | 俞孔坚

#### 论文

- 8 蓝绿基础设施对城市气候韧性构建的作用——基于共引文献网络的文献计量分析 | 蒋理, 刘颂, 刘超
- 24 中国综合经济区碳达峰实现的时空差异研究 | 王逸, 边天夏, 黄贤金
- 44 通过“交换策略”实现城市韧性: 土耳其伊斯坦布尔市阿亚马河廊道与阿塔图尔克废弃机场复兴计划 | 凯利·莉兰妮·梅因, 约德·马布苏, 拉菲·西格尔, 尼斯·道古森·亚历山大, 奥利维亚·塞拉, 穆格·科穆尔库
- 60 基于宫胁造林法的近自然城市森林数字化设计探索——以河北省绿博园邢台林为例 | 钱小琴, 刘喆, 赵天祯, 白桦琳, 孙娇, 冯潇

#### 观点与评论

- 78 通过关联基础设施系统的适应性防灾减灾规划提升气候变化背景下的城市韧性 | 韩煜, 黄啸, 叶信岳, 巴哈·达达肖娃
- 88 对话布雷特·米利根: 气候变化时代对创新、跨学科和适应性景观设计的倡议 | 布雷特·米利根, 曾麓语, 黄伊伟

#### 探索与过程

- 100 农圈再野化: 以农野轮换促进英国威尔士坎布里安山脉后生产主义农村遗产景观再生 | 朱丞晋
- 112 与自然共成长: 用校园中的棉田打造自然学习基地 | 宫欣悦, 奚雪松, 安星润

#### 120 《景观设计学》2021年目录

- 59 更正
- 77 更正
- 99 更正

主管 中华人民共和国教育部  
主办 高等教育出版社有限公司 北京大学  
承办 北京大学建筑与景观设计学院  
出版 高等教育出版社有限公司

SUPERVISOR Ministry of Education of the People's Republic of China  
ADMINISTRATORS Higher Education Press Limited Company Peking University  
ORGANIZER College of Architecture and Landscape, Peking University  
PUBLISHER Higher Education Press Limited Company

## CONTENTS

---

### EDITORIAL

---

- 4 Climate Adaptation and Resilience | YU Kongjian
- 

### PAPERS

---

- 8 The Contributions of Blue-Green Infrastructure to Building Urban Climatic Resilience—Bibliometric Analysis Based on Co-citation Networks | JIANG Li, LIU Song, LIU Chao
- 24 Research on Time–Space Differences in the Prediction of Carbon Peaking of China’s Comprehensive Economic Zones | WANG Yi, BIAN Tianxia, HUANG Xianjin
- 44 Swap Strategy for Urban Resilience: Reviving the Ayamama River Corridor and Ataturk Decommissioned Airport in Istanbul, Turkey | Kelly Leilani MAIN, Joude MABSOUT, Rafi SEGAL, Nese DOGUSAN ALEXANDER, Olivia SERRA, Muge KOMURCU
- 60 Digital Design Exploration of Nature-Approximating Urban Forest Basing on the Miyawaki Method: A Case Study of Xingtai Forest in a Hebei Green Expo Garden | QIAN Xiaoqin, LIU Zhe, ZHAO Tianyi, BAI Hualin, SUN Jiao, FENG Xiao
- 

### VIEWS & CRITICISMS

---

- 78 Adaptation Planning for Interdependent Systems to Enhance Urban Resilience Under Climate Change | HAN Yu, HUANG Xiao, YE Xinyue, Bahar DADASHOVA
- 88 A Call for Innovative, Multidisciplinary Adaptive Landscape Design in the Age of Climate Change: Interview With Brett Milligan | Brett MILLIGAN, ZENG Luyu, HUANG Yiwei
- 

### EXPERIMENTS & PROCESSES

---

- 100 Paddock Rewilding: An Agri-wilding Scenario for a Regenerative Rural Heritage Landscape in Post-productivist Cambrian Mountains, Wales, UK | CHU Shing Chun Paul
- 112 Growing With Nature: School Cotton Field for Nature-Based Learning | GONG Xinyue, XI Xuesong, AN Xingrun
- 

### 120 LIST OF CONTENTS, LANDSCAPE ARCHITECTURE FRONTIERS, 2021

---

59 Erratum

77 Erratum

99 Erratum

---

**目标与范围** 《景观设计学》定位于景观设计的学术研究与设计实践的交叉领域，探讨如何通过景观设计学途径，探索解决中国和世界生态与环境问题的新观念、新理论和新方法；通过介绍和推广前沿景观设计实践，倡导有助于实现美丽中国与美丽地球的新美学和新文化；架设研究与社会需求之间的桥梁、科学与艺术之间的桥梁，引领当代景观设计学科的发展。读者群为相关领域的科研人员和专业实践群体、院校师生、决策者和广大城乡环境的建设者。

**AIMS AND SCOPE** *Landscape Architecture Frontiers* puts its focus on the intersecting spheres of academic research and design practice in landscape architecture, discussing new opinions, theories, and approaches to address environmental and ecological issues through landscape architecture; advocating new aesthetics and new culture which benefit the beauty of China and the world by introducing and promoting most recent practice of landscape architecture. It acts as a bridge connecting research and social needs, science and art, leading the development of the discipline. Our audience includes researchers and professional architects, faculties and students, policy makers in related fields, and people who work on the environmental constructions in both urban and rural areas.

本刊保留所有刊载文章及图片的文字、电子、网络版的专有出版权，未经许可，任何人不得以营利为目的复制、转载、摘编、改编、翻译、注释、整理、编辑等，本刊保留对侵权者采取法律行动的权利。

All rights reserved. The contents should not be reproduced in any form, either in whole or in part, without written permission from the editorial department. The publisher has attempted to trace and acknowledge all sources for images used in this magazine, and we apologize for any errors and omissions.